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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

KÉSZÜLT: Bihartorda Községi Önkormányzat képviselő-testületének 2011. május 24-én
tartott rendkívüli  ülésén.

AZ ÜLÉS HELYE: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme
                    Bihartorda, Kossuth u. 73.

JELEN VANNAK: A jelenléti ív a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

N A P I R E N D    E L Ő T T :

MÓDOS IMRE polgármester köszönti a rendkívüli képviselő-testületi ülésen megjelent
képviselő-testületi tagokat. A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy a 7 fő képviselő-testületi
tagból mind a 7 fő jelen van, így az ülés határozatképes. Azt megnyitja. Külön köszönti Kiss
Tibor Sárrétudvari település polgármesterét és Nádházi Zoltán Igazgató Urat.
Elmondja, hogy 2011. május 20-án a képviselő-testület felhatalmazta, hogy a közoktatási
intézményfenntartói társulás létrehozásával kapcsolatban Sárrétudvari településsel egyeztető
tárgyalásokat folytasson. Az ülésre meghívta Sárrétudvari polgármesterét és az Általános
Iskola Igazgatóját, akik majd tájékoztatni fogják a testület tagjait.
Elmondja továbbá, hogy a testületi ülésre igaz nem hívta meg Gyarmati Sándorné Nagyrábé
település polgármesterét és Tiszai Károly alpolgármester urat, de ha már itt vannak szívesen
látják őket.

GYARMATI SÁNDORNÉ  elmondja, hogy szeretne hozzászólni, hogy tisztázzanak egy
kérdést.

MÓDOS IMRE  elmondja, hogy januárban a Nagyrábé képviselő-testületével tartott közös
ülésen már kialakult 1-2 vita a költségvetéssel kapcsolatban. Tájékoztatta a jelenlévőket arról,
hogy nem elégedett a társulással, kérte, hogy havi vagy részletesebb tájékoztatást készítsenek
az elszámolással kapcsolatban, de ez azóta sem történt meg. Akkor a polgármester asszonytól
azt a választ kapta, „ha nincs bizalom el lehet innen menni.” Most ennek akar eleget tenni.
Ezután jött a másik dolog, amikor elcsábítottak Nagyrábéra egy hivatali dolgozót
Bihartordáról. Ez nagyon kellemetlen dolog és végigkíséri a közös munkájukat. Úgy
gondolja, hogy ő partnerként igyekezett együttműködni Nagyrábéval, de emiatt a két eset
miatt a bizalom megrendült. Az iskola működtetése is sokba kerül, nem tudják fizetni.

GYARMATI SÁNDORNÉ  elmondja, hogy önkéntes alapon van itt a testületi ülésen, Bíró
Gyula igazgató úrtól tudta meg, hogy ma este ülésezik a testület. Valóban a januári közös
képviselő-testületi ülés nem volt igazán zökkenőmentes, de ő úgy érzi polgármester úrral nem
voltak haragos viszonyban. Polgármester úr a januári ülésen azt mondta, hogy ők nem
hajlandóak az iskolai társulásba a 15 millió Ft-ot befizetni, alkudjanak. Erre ő azt válaszolta,
hogy „nem a piacon vagyunk”, ebből Nagyrábé egy fillért nem költ el, mind Bihartordára van
fordítva. A normatívát ennyivel kell Bihartordának kiegészítenie. Azt hallotta, hogy Módos
Imre polgármester úr puhatolózik az iskolával kapcsolatban. Úgy gondolja, hogy velük is
megoszthatták volna ezt a dolgot, hogy a társulásból ki akarnak lépni, hogy legalább ők is
tudjanak róla, hogy a jövőre nézve hogy készüljenek. Akármikor kérdezte polgármester urat,
hogy mi lesz a társulással mindig azt a választ kapta, hogy még van idő. Véleménye szerint az
áttanítással nagyon jól kialakult a szakos ellátottság az iskolában és rosszul döntenek, ha a
kiválás mellett voksolnak.
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FEGYVERNÉ GYARMATI ÉVA  elmondja, hogy ezt az összeget az iskola működéséhez a
kiegészítő normatíva mellé hozzá kell tenni. A kabai Általános Iskola igazgatója is átnézte a
költségvetést és pénteken is elmondta a testületi ülésen, hogy azt mondta az igazgatónő is,
hogy ezt az összeget lecsökkenteni már nem lehet, hisz a költségvetés nagy része a
pedagógusok bére. Amennyiben nem indítanak másik napközis csoportot akkor tudnak
valamennyit megtakarítani.

MÓDOS IMRE  Gyarmati Sándorné hozzászólásával kapcsolatban elmondja, hogy ő pedig
úgy gondolja, hogy a piacon vannak, a magyar Kormány, az Európai Unió és ez a kis
Önkormányzat is. Ha a költségvetés úgy kívánja igen is alkudni kell. Alku nélkül nehezen
tudja elképzelni az életet, ha valakinek ez nem tetszik számoljon el háromig és nyelje le a
gombócot, ami a torkán van. A pénzügyes kolléga elcsábításával kapcsolatban elmondja,
hogy az a módszer, ahogy ez az egész intézve lett ez nem tetszik.

PETRUCZ SÁNDOR  elmondja, hogy a nagyrábéi jegyző asszony jött át és hozta a
pénzügyes kollega végleges áthelyezéséről szóló dokumentumot és közölte, hogy ők már
együtt mindent megbeszéltek.

TISZAI KÁROLY  elmondja, hogy kb. 3-4 éve ők már megkeresték a pénzügyes kollegát
állásajánlattal, akkor nemet mondott. Aztán a választás után átjöttek ide Bihartordára a
polgármester és a jegyző asszonnyal, hogy innen kérjenek szakmai segítséget. Szerették
volna, ha ez a pénzügyes kollega félállásban átmegy Nagyrábéra, ők helyette ajánlottak is fel
szakembert, de a pénzügyes kollega nem vállalta. Most nem ők csábították, hanem a
dolgozójuk jelentkezett, amikor megtudta, hogy Nagyrábén üresedés történt. Kétségtelen,
hogy kapóra jött a jelentkezése, hisz a pénzügyesük el lett bocsájtva. Egy fillérrel sem
ajánlottak neki több pénzt, ők semmivel nem csábították el.

MÓDOS IMRE  és PETRUCZ SÁNDOR  elmondja, hogy nekik a pénzügyes kollega nem
ezt mondta, ez az információ teljesen új számukra, ők azt a tájékoztatást kapták tőle, hogy a
nagyrábéi jegyző asszony kereste meg őt, hogy menjen át Nagyrábéra dolgozni.

MÓDOS IMRE felkéri Kiss Tibort, Sárrétudvari polgármesterét, hogy az iskolai társulással
kapcsolatban mondja el a tájékoztatását.

KISS TIBOR  elmondja, hogy a beszélgetés kapcsán érzékelhető a két település között
kialakult feszültség. Sajnos az élet hoz ilyen dolgokat, ez tényleg nem viszi előrébb az
ügyeket. Látja, hogy a két település között pénzügyi vita is van és személyügyi kérdésekben is
vannak feszültségek, kérdések. Elmondja továbbá, hogy Sárrétudvariban önállóan működtetik
az iskolát és az óvodát. Évek óta kérdés náluk, hogy működjenek-e együtt valakivel. A
képviselő-testület döntése eddig az volt, hogy még próbálják meg egyedül, hisz van 320
tanulói létszámuk. A társulás számukra is egy új helyzetet jelente, de nem zárkóznak el tőle.

FEGYVERNÉ GYARMATI ÉVA  elmondja, hogy péntek este a képviselő-testület
állásfoglalása az volt, hogy abban az esetben érdemes a Nagyrábéval való társulásból kiválni,
ha anyagilag az Önkormányzatnak egy másik társulás kevesebbe fog kerülni. Tudja-e vállalni
valamelyik gesztor önkormányzat, hogy a saját költségvetéséből finanszírozza azt a 15 millió
Ft-ot, amit Bihartordának kell fizetni? Elmondja továbbá, hogy ez a feszültség ami
érzékelhető csak a két fenntartó között van, az intézmények között nincs, ők jól tudnak együtt
dolgozni.
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GYARMATI SÁNDORNÉ  véleménye szerint ezt a feszültséget Módos Imre polgármester úr
generálja és van egy kis szerepe szerinte Igazgató Úrnak is benne.

MÓDOS IMRE  elmondja, hogy az Igazgató Úr sem működik együtt úgy, ahogy kellene.
Semmiben nem egyeztet előre, küld egy sms-t egy-egy rendezvény előtt a jegyző úrnak, hogy
mikor kell menni, vagy mikor nem kell menni. Ez nem így működik. Szakmai munkájával
meg van elégedve, de az együttműködéssel nem.

NÁDHÁZI ZOLTÁN tájékoztatja a testület tagjait, hogy a társulási lehetőség szakmai oldalát
kellett megvizsgálnia. Elmondja, hogy Sárrétudvariban minden évfolyamon 2 osztályt tudnak
indítani, ez szerencsés dolog, mert a szakos ellátottság biztosítása is könnyebb. Egyedül
technika szakos tanár nincs. A társulás lehetősége adott, de véleménye szerint vannak
bizonyos körülmények, amikre oda kell figyelni. Nagyrábéval 2007. óta vannak társulásban,
ezen idő alatt az áttanítás, munkaerőcsere kialakultak. Ha ez a „szakítás” megtörténik, néhány
dolgozónak fájni fog, ugyanis Sárrétudvarinak nincs szüksége szakos tanárra. A „válás” után
Bihartorda nem tudja biztosítani a szakos ellátottságot. Számításaik szerint 41 órát kellene
áttanítani Sárrétudvariból, hogy a szakos ellátottság a törvény szerint megfelelő legyen. Ez
pedig két pedagógus kötelező óraszáma. Amennyiben Nagyrábéval a társulás megszűnik és
Sárrétudvarival hoznak létre közoktatási intézményfenntartói társulást Bihartordán 2
pedagógusra nem lenne szükség, további 2 pedagógust pedig részmunkaidőben kellene
foglalkoztatni. Nagyrábé és Bihartorda között 2-3 km  a távolság, Sárrétudvari és Bihartorda
között 20 km-el több. Néhány nevelőnek kellene utazni Bihartordára, buszoztatni nem lehet,
így a gépkocsi használat költsége merülne fel. Úgy látja itt van egy kialakult tantestület a
társulásban, amivel a testület elégedett. Ezt figyelembe kell venni. Túl nagy megtakarítást az
iskola szakmai oldaláról nézve nem lát. Bár ilyen rövid idő alatt számításokat nem tudtak
végezni.

MÓDOS IMRE megköszöni Igazgató Úr tájékoztatását. Úgy gondolja, a helyi képviselő-
testület nyílt mindenféle megoldásra. Nem minden a szakmáról szól, az üzleti és a bizalmi
oldalát is nézni kell a dolgoknak. Mindenképpen fontosnak tartja, hogy a tájékoztatás korrekt
legyen. Fontos, hogy tisztességesen működjön az iskola és az is, hogy itt maradjon helyben
Bihartordán. Pontosan a pénz miatt zárnak be kis iskolákat, úgyhogy véleménye szerint üzleti
alapon is tárgyalni kell. A szakmai résszel a képviselő-testület is meg van elégedve.

FEGYVERNÉ GYARMATI ÉVA  elmondja, mielőtt nem volt a két intézmény között
intézményfenntartói társulás 25-30 millió Ft-tal kellett kiegészíteni az iskola költségvetését,
amióta a társulásban működik 15-16 millió Ft-tal.

SERDÜLT CSABA ÉS LUCZÁS TÜNDE  elmondja, hogy konkrét számokat vártak ma este
Sárrétudvaritól.

KISS TIBOR  elmondja, hogy pontos számításokat a jelen helyzetben nehéz készíteni. 2012.
augusztusáig ezt a költségvetési törvényt kell figyelembe venni. Most azt sem tudja
megmondani, hogy Bihartordának a Sárrétudvarival való társulás többe, vagy kevesebbe
kerülne. Egy biztos, az országban nincs egy olyan társulás sem, amelyik a saját gyermekeire
kapott normatíváról lemond. Annak a normatívának helyben kell maradnia.

LUCZÁS TÜNDE  elmondja, hogy csalódottnak érzi magát. Félt a mai üléstől, mivel a
Nagyrábéval kötött intézményfenntartói társulás egy nagyon jól működő társulás. Azt várta a
mai üléstől, hogy kapnak egy tájékoztatást számadatokkal alátámasztva, hogy mennyivel
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járna jobban a testület, mennyivel lenne előnyösebb, ha Sárrétudvarival hozna létre
intézményfenntartói társulást. Igaz, hogy ő pedagógus is, de mint képviselő a település
érdekét kell képviselnie.

MARTIN KÁROLY  elmondja, mint már az előző testületi ülésen is az volt a véleménye,
hogy a jelenlegi társulást jónak tartja. Véleménye szerint várják meg a közoktatási törvény
módosítását és azután döntsenek a társulásról.

VARGA IMRE  Luczás Tünde véleményével ért egyet.

HERCZEGH IMRE  elmondja, hogy amit péntek este megbeszéltek, hogy a következő ülésre
konkrét számadatokat fognak látni, ezt most nem látja. Fegyverné és Luczás Tünde elmondta,
hogy ez a 4 év a társulásban mit hozott. A jövőt kell nézni, hogy mivel tudnának még a
költségeken csökkenteni, mert ha ez a társulás ilyen formában megmarad, akkor is ott van a
levegőben, hogy nem tudják kifizetni a 15 vagy 16 millió Ft-ot. Elhiszi, hogy a társulás
szakmailag jól működik, de ez a nagyrábéi lekezelő stílus, amit a polgármester asszony és az
alpolgármester úr is tanúsít irántuk, ez nem igazán helyénvaló.

VARGA IMRE  elmondja, hogy nem tudja a polgármester úr, hogy látja a jövőt, de ő bízik
benne, hogy jó úton fognak haladni.

SERDÜLT CSABA úgy érzi az előző testületi ülés óta nem léptek előrébb egy cseppet sem.

FEGYVERNÉ GYARMATI ÉVA  elmondja, hogy ők sem tudnak semmit a Sárrétudvari
iskoláról, mint ahogy véleménye szerint a képviselő-testület tagjai sem. Ők nem vonták
kétségbe, hogy az esetleges társulással emelkedne a színvonal, de a nehézségekkel számolni
kell. Az áttanítások eddig 2-3 km-ről történtek meg, ha Sárrétudvarival társulnak akkor 22
km-t kell utazni. Tájékoztatja továbbá a képviselő-testület tagjait, hogy Nádházi Zoltán
igazgató úrral a szakmai ellátottság biztosítását nézték meg. 6. osztályig meg tudják oldani, de
7. és 8. osztályban már nem.

MÓDOS IMRE elmondja, hogy megértette mindenkinek az érvelését. Az, hogy Sárrétudvari
polgármestere nem tud pontos számot mondani, érthető. De ez a dolog így nem maradhat, az
új mindig tud többet hozni. Amennyiben a társulás Nagyrábéval  megmarad új tárgyalásokat
kell folytatni, de véleménye szerint a sérelmek mindig elő fognak jönni.

JÁMBOR MIHÁLYNÉ  véleménye szerint a szülőket is meg kellene kérdezni, hogy mit
szólnának, ha Sárrétudvarival társulnának, hisz 2007-ben is meghallgatta a képviselő-testület
a véleményüket. Azt is el kellene nekik mondani, hogy ahhoz mit szólnának, ha innen 1-2
osztályt el kellene vinni, vagy osztályösszevonást kellene végrehajtani. 2007-ben is kihozott a
szülőkből a társulás egyfajta aggályoskodást és nehogy utána kezdjenek el zúgolódni, hogy a
testület döntött a szülők helyett.

MÓDOS IMRE  véleménye szerint ez erkölcsi és lelkiismereti probléma.

TISZAI KÁROLY  elmondja még, hogy ő sokat dolgozott az igazgató úrral és azt látta, hogy
többször harcolt Bihartordáért egy-egy pályázat során. Megújult az óvoda, a TIOP-os pályázat
is nyert és a pályázatok során is mindig közös volt a cél. Az egy dolog, hogy a gesztor
önkormányzat a pályázó. Ez az iskola magas szintű iskola a megyében és erre igazgató úr is
nagyon büszke.
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JÁMBOR MIHÁLYNÉ  elmondja, hogy volt néhány olyan eset Nagyrábéról, ami Bihartordát
nézve barátságtalan volt. 2009. decemberében nem is kevés bihartordai lakost jelentkeztettek
át nagyrábéi lakosnak.

GYARMATI SÁNDORNÉ  elmondja, hogy néhány pályakezdő fiatal átjelentkezett igaz
Nagyrábéra, mert munkahelyet biztosítottak számukra.
Módos Imre kérdésére válaszolva elmondja továbbá, hogy 10 fillért nem tud a nagyrábéi
normatívából átadni. Ha Bihartorda Önkormányzata tudja biztosítani ezt az összeget, amit
eddig, akkor működik a társulás tovább. Hosszabb távon nem tudja, hogy mi lesz, a
közoktatási törvény módosulása után lehet még nagyobb társulást kell létrehozni, úgyhogy
emiatt az iskolaigazgatói pályázat is úgy kerül megtárgyalásra, hogy 1 évre fogják megbízni
igazgató urat.
Visszatérve az elhangzottakhoz ő úgy érzi soha nem érzékeltette, hogy felsőbbrendű lény
lenne, úgy látja polgármester úrban olyan bizalomkérdés alakult ki, hogy mindenképpen meg
akarja szakítani a kapcsolatot Nagyrábéval. Szeretné, ha legalább erre az évre a közoktatási
törvény módosulásáig megmaradna ez a társulás és azt is szeretné, hogy az iskolaigazgatói
pályázatot közösen véleményeznék.

KISS TIBOR  elmondja, hogy látja azt, hogy nem könnyítette meg a képviselő-testület
helyzetét. A Sárrétudvariba való gyerekekre kapott normatívának helyben kell maradni, most
is ezt tudja mondani.

MÓDOS IMRE  elmondja, ha nem tudnak megegyezni Nagyrábéval, akkor önállóan fogják
működtetni az iskolát.

GYARMATI SÁNDORNÉ  Módos Imre polgármester úrnak elmondja, hogy úgy gondolja,
sehol sem fog olyan társulást találni, aki ingyen csinálna valamit. Hosszabb távon biztos,
hogy számolni kell a gyerekek utaztatásával.

MÓDOS IMRE megköszöni Sárrétudvari polgármesterének és az igazgató úrnak a munkát,
valamint azt, hogy elfogadták a meghívást a képviselő-testületi ülésre.
Megköszöni Gyarmati Sándornénak is az önzetlenségét, hogy eljött a testületi ülésre.
Elmondja, hogy az iskola ügyében még majd lesz egy testületi ülés, mert most nem tudnak
benne még mindig dönteni.

PETRUCZ SÁNDOR  tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy az áprilisi testületi ülésen
módosításra került a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló többször
módosított önkormányzati rendelet az étkezési térítési díjak miatt. A földesi képviselő-testület
is az április 29-i ülésén módosította a személyes gondoskodást nyújtó ellátást igénybe vevők
intézményi térítési díját, mely díj 2011. 06. 01-től lép hatályba. Mivel a két rendelet
hatálybalépése különbözik, így május hónapra nincs személyi térítési díj megállapítva, ezért
ennek megfelelően javasolja a szociális rendelet ismételt módosítását.
(A rendelet-tervezet a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

A képviselő-testület az elhangzottakkal egyetért, 7 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:
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Bihartorda Községi Önkormányzat képviselő-testületének

10/2011.(V.24.) Önk. sz. RENDELETE

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló többször módosított
6/2010.(VI. 10.) Önk.sz. rendelet módosításáról

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény (továbbiakban:
Sztv.) 132. §. (4) bekezdés a) pontjában biztosított jogkörében eljárva Bihartorda Községi
Önkormányzat a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 6/2010. (VI. 10.) Önk.
sz. rendeletének módosításáról a következő rendeletet alkotja:

1.§.

A rendelet 18. §. (3) bekezdése az alábbiak szerint módosul:

(1) A rendelet 18. §. (3) bekezdésében szereplő 1. sz. függelék helyébe e rendelet 5. sz.
melléklete kerül.

2011. június 1-től az 5. sz. melléklete helyébe e rendelet 1. sz. függeléke kerül, mely
tartalmazza Földes Nagyközségi Önkormányzat képviselő-testületének módosított 7/2010.(II.
26.) Önkormányzati rendelete által megállapított nappali ellátásra, szociális étkeztetésre és a
házi segítségnyújtásra vonatkozó önköltséget és térítési díjakat.

2. §.

(1) Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba.

PETRUCZ SÁNDOR  tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy a 34/2011.(IV.14.) Önk.
sz. határozatával elfogadta a 2011. évre vonatkozó éves közbeszerzési tervet.
A május 17-i ülésen a képviselő-testület döntött arról, hogy pályázatot kíván benyújtani a
helyi hő és hűtési igény kielégítése megújuló energiaforrásokkal című KEOP-2011-4.2.0/A
jogcímen. Mivel a pályázat közbeszerzés köteles, így javasolja a közbeszerzési terv
módosítását a napelemes rendszer kiépítésével kapcsolatosan kiegészíteni.
(A 2012. évi összesített közbeszerzési terv kiegészítése a jegyzőkönyv mellékleteként
csatolva.)

Az elhangzottakkal a képviselő-testület egyetért, 7 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot:

53/2011.(V. 24.) Önk. sz. határozat:
Bihartorda Községi Önkormányzat képviselő-testülete a
34/2011.(IV. 14.) Önk. sz. határozatával elfogadott 2011. évi
közbeszerzési tervét a határozat mellékletét képező 2011. évi
összesített közbeszerzési terv kiegészítésével módosítja.



7

A képviselő-testület megbízza a polgármestert és a jegyzőt, hogy
az éves közbeszerzési tervvel kapcsolatos további intézkedéseket
tegye meg.
Határidő: folyamatos
Felelős:  polgármester

A rendkívüli nyílt ülésnek több napirendi pontja nem volt, a polgármester az ülést
berekesztette.

k.m.f.

Módos Imre Petrucz Sándor
polgármester        jegyző


